
      Protokoł Nr  VI/2014 

z sesji Rady Gminy Osielsko 

z dnia  5 czerwca   2014 roku 

w sali Urzędu Stanu Cywilnego 

w Osielsku  

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Benedykt Leszczyński. 

Protokolant: Wiesława Klimek. 

Sesja trwała od godz. 10
00

 do 12
30

. 

Na 15 radnych obecnych było 12 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

Radni nieobecni usprawiedliwieni: J. Baumgart, M. Juszczak i Fr. Ziółkowski.   

Spóźniła się radna K. Lachowska. 

 Obecni na sesji byli również: Wójt, Sekretarz Gminy   Skarbnik Gminy, dyr. GZK. 

Sołtysi:  Czesław Betyna, Justyna Magiera, Stanisław Mikulski, Danuta Szatkowska-Rzepka. 

Radni powiatowi:  nieobecni.  

Przewodniczący obrad stwierdził quorum i przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  

uchwał. 

6. Składanie interpelacji. 

7. Zapytania do radnych powiatowych. 

8. Podjęcie uchwał:    

1) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w  Osielsku,   

 2) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Przychodni w  

Osielsku,   

 3) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka 

Kultury w Osielsku,   

 4) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Osielsko za 2013r,  

 5) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium  z tytułu wykonania budżetu gminy za 

rok 2013,   

 6) w sprawie zmiany budżetu gminy na rok bieżący,   

 7) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osielsko, 

  8) w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Bydgoskiego w sprawie 

podziału powiatu bydgoskiego na okręgi wyborcze oraz ustalenia liczby radnych wybieranych 

w każdym okręgu, 

9) w sprawie zmiany uchwały w sprawie wykupu gruntu położonego w Osielsku, 

10) w sprawie ustalenia nazw ulic w Osielsku, Maksymilianowie, Żołędowie i Niemczu, 

11)w sprawie przyjęcia od Wojewody Kuj.-Pom. Obowiązku utrzymania przez gminę 

Osielsko grobów wojennych. 

 9. Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

Porządek obrad , w drodze głosowania został przyjęty jednogłośnie –za. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.   

Protokoł w drodze głosowania został przyjęty jednogłośnie –za. 

Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania uchwał 

– stanowi załącznik do protokołu.   
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A.Słysz -  dot. inwestycji na ul. Wspólnej – Ustronie W budżecie  były zaplanowane środki w 

wysokości 180. 000 zł, zadanie wykonano za 120. 000 zł. Martwi mnie, że bez oświetlenia 

ulicznego, a projekt zawierał. Na tą inwestycję wydano o 60.000 zł mniej i to bez świetlenia 

ulicznego. 

Wójt – przy tej inwestycji nie było planowane oświetlenie uliczne. Nie mniej jednak jesteśmy 

po zapytaniach ofertowych na wykonanie oświetlenia ulicznego, te procedury nie zostały 

zakończone. Jaka będzie dalsza decyzja poinformuję Państwa.  

W trakcie sprawozdania przybyła radna K. Lachowska. Stan radnych 12. 

Sprawozdanie po wyjaśnieniach przez Wójta  Rada przyjęła przez aklamację. 

Składanie interpelacji: 

A.Różański- składam interpelację ponieważ w m-cu lutym br. składałem wniosek, który 

później ponawiałem, a dotyczy ustawy śmieciowej.  Gmina Osielsko powinna być inicjatorem 

powiatowym, a nawet wojewódzkim  do złożenia w odpowiednim ministerstwie i urzędzie 

antymonopolowym skargi na działalność Regionalnej Instalacji Przetwarzania Odpadów 

Komunalnych (RIPOK). Opłaty są tam w sposób nieuzasadniony zawyżone. Druga sprawa, 

która wynikała z bieżącej dyskusji, żeby każda z gmin przestawiła swoje problemy, uwagi i to 

też mogłoby być przedmiotem wystąpienia.   

Kwestia uruchomienia kompostowni odpadów biodegradowalnych w naszej gminie, o czym 

wspomniał  przewodniczący rady jest dobrym rozwiązaniem. Mieszkaniec przywozi  odpady, 

a otrzymuje worki z kompostem. 

Zapytania do radnych powiatowych: 

K. Lachowska – złożyła na piśmie wnioski, które przekazała do Starostwa Powiatowego w 

Bydgoszczy do Wydziału Dróg Powiatowych. Pismo stanowi załącznik do protokołu. 

A.Różański- przy ul. Kolonijnej w Niemczu rozpoczyna się  budowa dwóch domów. Ciężki 

sprzęt niszczy chodnik. Zarządca drogi winien  zareagować i wyegzekwować przywrócenie 

chodnika do stanu pierwotnego.  

Podjęcie uchwał: 

 Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Osielsku. Uchwała w drodze 

głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VI/42/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Gminnej Przychodni w  Osielsku. Uchwała w drodze głosowania 

została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VI/43/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Osielsku. Uchwała w drodze 

głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VI/44/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Osielsko za 2013 r. 

Materiały dotyczące  zatwierdzenia  sprawozdania finansowego   Gminy Osielsko za  2013 

rok zostały omówione  na posiedzeniach komisji.   
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Wójt omówił sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 2013.  

 W związku z tym, że przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy wiąże się    

z udzieleniem Wójtowi Gminy absolutorium, przewodniczący obrad, oddając głos  

przewodniczącym komisji zasugerował  przedstawienie stanowisk do obu projektów uchwał:  

I.Kraszkiewicz  –   komisja rozwoju gospodarczego, szczegółowo zapoznała się ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2013. Sprawozdanie zostało przyjęte bez 

sprzeciwu,  przy jednym głosie wstrzymującym. Radny, który wstrzymał się od głosu, 

uzasadnił tym, że   nie brał udziału  w opracowaniu budżetu. Funkcję radnego pełni od tego 

roku.   Komisja rozwoju jest za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy. 

M. Wideł - komisja ds. rodziny również zapoznała się ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy za 2013 rok, informacją o stanie mienia komunalnego, sprawozdaniem 

finansowym oraz opinią RIO Bydgoszcz.  

  Omawiano   stan  zadłużenia gminy.  Skarbnik szczegółowo wyjaśniła stan zadłużenia 

gminy i stwierdziła, że nie ma zagrożenia naruszeniem dyscypliny finansów publicznych. 

Dyskutowano o stanie zaległości płatności podatków oraz opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Wyjaśniono, że gmina sukcesywnie prowadzi działania 

postępowania administracyjnego w celu ściągnięcia zaległości.   

Cieszą nas obszary działania jak m.in. oświata. Nakłady poniesione na oświatę mają 

odzwierciedlenie wynikach nauczania. Mamy dużo laureatów konkursów przedmiotowych, 

finalistów olimpiad ogólnopolskich. 

Komisja ds. rodziny  jest za przyjęciem sprawozdania i za udzieleniem absolutorium Wójtowi 

Gminy za rok 2013. 

A.Różański – jest 25 % wzrost przychodu podatku z PIT i warto byłoby dojść do źródła jak to 

powstało. 

Wójt – wśród płatników są podatnicy, którzy są naszymi mieszkańcami, ale nie są 

zameldowani. 

Przewodniczący obrad odczytał uchwałę Nr 14/S/2014 Składu Orzekającego Nr 2  

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15  kwietnia 2014 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Osielsko sprawozdaniu  z wykonania 

budżetu Gminy za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy.    

Do wykonania budżetu radni nie zadali pytań i nie wnieśli  uwag, wobec tego przewodniczący 

obrad poddał pod głosowanie   projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Osielsko za 2013 r.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta  następującą ilością głosów: 

za -11 

przeciw – 0 

wstrzymał się - 1 

Uchwała Nr VI/45/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium  z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2013. Następnie oddał głos 

przewodniczącemu  Komisji Rewizyjnej. Pan K. Cichański odczytał protokoł komisji 

rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium   i komisja wnosi o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Osielsko za wykonanie budżetu gminy za rok 2013. 

Przewodniczący obrad odczytał uchwałę Nr 10/Kr/14 Składu Orzekającego Nr 2 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 maja 2014 roku.  

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję: 

L. Wróblewska- zapytała dlaczego gmina nie wystąpiła  o środki unijne. 
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A.Różański – w tej samej kwestii. Uważam, że środki unijne nie są takim czymś jak nam się 

wmawia. Są motorem wzmacniającym gospodarkę, ale nie jedynym, co gmina Osielsko 

pokazuje najlepiej. Mimo środków unijnych gmina rozwija się dynamicznie. Chciałbym, aby 

ta propaganda jednak uległa zmianie.  

Wójt – to nie jest tak, że gmina nie korzysta ze środków unijnych. W 2013 roku 

korzystaliśmy z 7 projektów m. in.  przebudowa parkingu, budowa skateparku, budowa sieci 

wodociągowej i sieci kanalizacyjnej. W roku 2014, z projektów  rozpoczętych w roku 2013   

spodziewamy się ok. 1 000 000 zł. Urząd Marszałkowski nie ogłasza konkursów z uwagi na 

brak środków. 

W związku z brakiem zapytań Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek swój  

o zamknięcie dyskusji. Wynik głosowania był jednogłośny – za. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy absolutorium  z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2013. Wynik 

głosowania był  następujący: 

za -11 

przeciw – 0 

wstrzymał się - 1 

Uchwała Nr VI/46/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Wójt podziękował radnym, sołtysom, pracownikom urzędu gminy, a w szczególności p. 

Skarbnik i p. Sekretarz. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

bieżący. 

Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawki od ostatniego posiedzenia komisji. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VI/47/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Osielsko. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta 

jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VI/48/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

uchwały Rady Powiatu Bydgoskiego w sprawie podziału powiatu bydgoskiego na okręgi 

wyborcze oraz ustalenia liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VI/49/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

wykupu gruntu położonego w Osielsku. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta 

jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VI/50/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
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Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie ustalenia nazw ulic 

w Osielsku. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VI/51/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały    w sprawie ustalenia nazw ulic 

 w Maksymilianowie. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VI/52/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie ustalenia nazw ulic 

 w Żołędowie. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VI/53/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia nazw ulic  

w Niemczu. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VI/54/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego obowiązku utrzymania przez gminę Osielsko grobów wojennych. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr VI/55/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

Wójt – odnośnie   ustawy o gospodarce odpadami, temat został poruszony na spotkaniu  

w ramach ZIT-u w Dąbrowie Chełmińskiej. Niektórzy Wójtowie i Burmistrzowie nie podjęli 

tego tematu ze względu, że nie są jeszcze rozstrzygnięte przetargi. Starosta Powiatu ma  

w planach zorganizowanie  takiego spotkania z Wójtami i Burmistrzami powiatu bydgoskiego  

i na tym spotkaniu zostanie podjęta decyzja. Niektórzy Wójtowie, Burmistrzowie nie mają 

ochoty  na tego rodzaju wystąpienie. 

 Wolne wnioski i zapytania. 

B. Leszczyński-  w związku z występującymi wypadkami na skrzyżowaniu ul. Jastrzębiej  

i ul. Bydgoskiej w Żołędowie, podjąć inicjatywę ustawienia  lustra. Również, niebezpiecznym 

jest   skrzyżowanie ul. Jastrzębiej z ul. Kwiatową gdzie należy ustawić lustro lub wyciąć 

rosnące  drzewa z kierunku ul. Szosa Gdańska.  

I. Kraszkiewicz- zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach firmy 

asenizacyjne zobowiązane są do składania sprawozdań do gmin. Jak wynika z danych  

ujętych w  sprawozdaniu,  w roku ubiegłym sprzedano wody ok. 600 tys. m
3
, ścieków ok. 450 

tys. m
3
, odbiór z beczki 5 tys. m

3
 i pozostaje ok. 130 tys. m

3
 ścieków niewiadomo gdzie są 

wywożone. Chciałbym uzyskać informacje, co się robi w związku z faktem ujawnienia w 

roku ubiegłym wywozu ścieków  przez wozaków na pola. Referat Ochrony Środowiska, w 

miejscach wątpliwych  winien dokonać sprawdzenia.  

 - na komisji rozwoju był mieszkaniec, który miał zastrzeżenia do wykonanych prac przy 

rowie R-8   tj. wykonanie drogi do działki w Niwach. Twierdzi on, że wykonywano prace na 

jego gruncie i bez uzgodnienia z nim. Czy jego interesy został naruszony. 
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Wójt – dzisiaj rozpoczynają się prace   na drogach gminnych i droga dojazdowa do działki w 

Niwach zostanie nawieziona ziemią. Odnośnie sprawdzenia wywozu szamb jest możliwość, 

każdy wozak przedstawia nam sprawozdanie ile oddał ścieków do punktu zlewnego.     

M. Zielińska – wnioskowała o wykonanie nowej mapy gminy z aktualnymi nazwami ulic. 

Druga sprawa dot. słupa elektrycznego, na ul. Centralnej jest wymieniany i czy w związku  

z tym na ul. Agrestowej też będzie wymieniony słup stojący na środku ulicy.  

Wójt – te prace, które są obecnie wykonywane są uzgodnione z zarządcą drogi dot. ul. 

Centralnej i prace te wykonuje Starostwo Powiatowe, a  ul. Agrestową jest naszą ulicą. 

L. Wróblewska- ul. Leśna, od ul. Jałowcowej w kierunku Czarnówczyna pobocze jest 

zaniedbane, należy podsypać kamieniem,   

 -pasażerowie autobusu miejskiego oraz linii prywatnej Nr 415  mają uwagi, że kursują jeden 

za drugim. Powinny być większe odstępy czasowe,   

-wysłuchałam, że radio PIK prowadzi kampanię promocyjną gmin i czy nasza gmina zostanie 

zgłoszona. 

Wójt – uporządkowaniem  ul. Leśnej zajmie się GZK. Rozkłady jazdy są uzgadniane  

z  koordynatorem ruchu, gmina nie ma kompetencji w tym zakresie. Zbieramy uwagi  

i propozycje zmian od mieszkańców. Natomiast za kampanię reklamową w radiu należy 

zapłacić. 

L. Wróblewska- myślałam, że jest to darmowa promocja danej gminy. 

K. Cichański na ul. Żurawiej przed spowalniaczem ruchu jest zaniżenie ciągle zbiera się 

woda, 

  - przy ośrodku zdrowia w Osielsku,  od strony apteki  parking powinien być ogólno 

dostępny- usunąć tabliczkę „ dla obsługujących aptekę” Pan aptekarz zajmując tam miejsce 

twierdzi, że  płaci do gminy i może parkować.  Dokonałem sprawdzenia  i  pan ten nie wnosi  

opłat za miejsce parkingowe. 

L. Balbuza-Walkowska- zapytała czy w GZK prowadzony jest audyt, 

- jest grupa mieszkańców, która deklarowała mniejszą płatność za odpady komunalne. Czy 

faktycznie tak jest. 

Wójt – tak, jest to jeden mieszkaniec, który skorygował swoją deklarację. W GZK 

prowadzony jest audyt. 

Cz. Betyna- pobocze ul. Słonecznej w Osielsku jest w złym stanie, są dziury, a niektórych 

miejscach asfalt poobrywany. Najlepszym rozwiązaniem byłoby jej poszerzenie. 

A.Różański – wnioskował o zmianę lokalizacji przystanku w Niemczu przy ul. Bydgoskiej. 

Obecnie jest przy pieczarkarni, nie ma tam chodnika i oświetlenia. Przystanek należy 

przesunąć bliżej sklepu pożywczego. W tej kwestii mieszkańcy zbierają podpisy.   

Wójt –  zmiana lokalizacji przystanku jest długą procedurą. Potrzebna  jest zgoda Zarządu 

Dróg Miejskich oraz uchwała Rady Powiatu. 

 Zarząd Dróg Miejskich do końca czerwca br. przyjmuje uwagi w temacie komunikacji 

prowadzonej na terenie naszej gminy. Ponadto mieszkańcy sukcesywnie zgłaszają uwagi, 

propozycje zmian. 

 

 

Przewodniczący obrad zamykając posiedzenie Rady podziękował wszystkim za udział. 

 

                    Protokolant                                                  Przewodniczący obrad 

 

                Wiesława Klimek                                            Benedykt Leszczyński 

 


